
Protokół nr XXXIV/2021 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 30 listopada 2021 r.  

Obrady rozpoczęto 30 listopada 2021 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12.03 tego samego 
dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych:  

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski 
19. Paweł Szymkowicz 
20. Piotr Woźniak 
21. Bogdan Wyczałkowski 
22. Damian Wylężek 
23. Janusz Zapiór 
24. Anna Ziółkowska-Woźny 
25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 

1. Sprawy organizacyjne, 
 

a) otwarcie posiedzenia, 

Przewodniczący Rady– B. Wyczałkowski otworzył XXXIV sesję Rady Powiatu w Nysie, która 
odbyła się w trybie zdalnym. 

b) stwierdzenie kworum, 

Przewodniczący Rady oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy aktualnie 22 radnych,   
co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne  
do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne 

a) otwarcie posiedzenia 
b) stwierdzenie kworum 
c) przyjęcie protokołu z XXXIII sesji 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych 
 

4. Przedstawienie projektu budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r. 

a) prezentacja projektu budżetu oraz planowanych inwestycji, 
b) dyskusja. 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zasad zwrotu kosztów podróży 
służbowych radnym Rady Powiatu w Nysie, 

b) wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Nysie do dokonywania czynności  
w zakresie podróży służbowych dla Przewodniczącego Rady Powiatu w Nysie, 



c) ustalenia wynagrodzenia Starosty Nyskiego, 
d) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 r., 
e) uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022”, 
f) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r., 

 

6. Wolne wnioski 

7. Zamknięcie posiedzenia 

Ad 1 c) przyjęcie protokołu z XXXIII sesji 
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XXXIII sesji.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 

Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-

Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Rozumek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Woźniak 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Chwalenia, Teresa Nosal 
 

Ad 2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2) 

Radny K. Rozumek spytał dlaczego przyznano nagrody dla pracowników DPS w Korfantowie  

a dla innych DPS-ow nie.  

Starosta A. Kruczkiewicz wyjaśnił, że DPS w Korfantowie jest naszą jednostką organizacyjną, 

natomiast pozostałe DPSy nie są i nie możemy przekazywać im środków na nagrody.  

Ad 3. Interpelacje i zapytania radnych 

Radny Daniel Palimąka wystąpił z wnioskiem o ustanowienie stypendiów dla studentów 
kierunków medycznych. Przypomniał, że swego czasu złożył taki wniosek do Zarządu i chciałby 
go ponowić.  

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że popiera ten pomysł. Dodał, że mogą funkcjonować 
równocześnie dwa rozwiązania to jest stypendia oraz proponowane przez Starostę mieszkania 
dla lekarzy. Dodał, że jest to sposób na rozwiązanie problemów kadrowych, który jest i zapewne 
jeszcze się pogłębi. Proponując dwie formy wsparcia bylibyśmy konkurencyjni jeśli chodzi  
o przyciąganie kadry medycznej.  



Radny Daniel Palimąka stwierdził, że stypendia nie będą stanowić dużego kosztu.  
W kulminacyjnym momencie, kiedy będziemy mieli w pięciu rocznikach po jednym lekarzu,  
to koszt dla budżetu Powiatu wyniesie od 80 – 100 tys. zł. Nie są to środki, których nie jesteśmy 
w stanie udźwignąć, a jest szansa, że student , który dostanie od nas stypendium i będzie musiał 
je przez 5 lat odpracować, już tutaj zostanie. Przypomniał, że przedstawił już Zarządowi gotowy 
projekt uchwały wraz z regulaminem i kalkulacją kosztów. Radny dodał, że Marszałek 
Województwa Opolskiego ustanowił takie stypendia i jest na nie duże zainteresowanie.   

Radny - Jacek Chwalenia spytał ile osób jest chętnych na stypendium Marszałka. Dodał także,  
że nie ma pewności, że jeśli student medycyny otrzyma stypendium, to po skończeniu studiów 
zostanie u nas.  

Radny Daniel Palimąka odparł, że na chwilę obecną jest 16 stypendystów, natomiast chętnych 
było dwa razy tyle. Dodał, że Zarząd Województwa podjął wczoraj uchwałę, aby przyznać 
kolejnych kilkanaście stypendiów.  

Radny Kazimierz Rozumek stwierdził, że popiera pomysł ustanowienia stypendiów. Jednak 
istnieje obawa, że absolwent otrzyma lepszą ofertę pracy np. za granica i nie zostanie u nas. 
Dodał również, że stypendyści powinni odbywać praktyki w nyskim szpitalu, aby mogli poznać 
jak wygląda tu praca. Zdaniem radnego należy też zlikwidować biurokrację, aby lekarze mogli 
zajmować się wyłącznie sprawami medycznymi. Od spraw biurokratycznych powinny być 
natomiast sekretarki medyczne. 

 Radny  Jacek Chwalenia stwierdził, że jak dotąd dyrektor Krajczy dawał sobie radę. Być może 
jednak pomoc byłaby słuszna. Dodał, że zarówno mieszkania jak i stypendia będą zachęcające.  

Radny Kazimierz Rozumek zwrócił uwagę, że są młode pielęgniarki, które chciałyby studiować 
medycynę. Być może należałoby również ofertę skierować do nich.   

Radny Czesław Biłobran oznajmił, że rozmawiał ostatnio z dyrektorem ZOZ w Nysie  
- N. Krajczym, który twierdził, że czeka na dwóch lekarzy. Zdaniem radnego problemy kadrowe 
są już dziś, a za 5 lat mogą być jeszcze większe.  

Przedstawienie projektu budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r. 
 

a) prezentacja projektu budżetu oraz planowanych inwestycji (załącznik nr 3), 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali projekt budżetu i był on omawiany  
na poszczególnych komisjach.  

 

b) dyskusja. 
 

Radny - Daniel Palimąka poinformował, że zgodnie z trybem, do końca września br. złożył trzy 
wnioski, podpisane przez kilkuset mieszkańców. Poprosił, aby Zarząd wsłuchując się  
we wcześniejszą dyskusję na temat stypendiów „pochylił się” jeszcze nad tym do sesji 
budżetowej.  

Radny poprosił także o zweryfikowanie zapisów w projekcie, bo jak stwierdził, radni dostali 
dokumenty, w których nie ma mowy o dokumentacji na ścieżkę pieszo-rowerową na ulicy 
Długosza, natomiast Pan Starosta mówił, że takie zadanie jest wpisane do budżetu.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że jeśli chodzi o drogę pieszo-rowerową na ulicy Długosza,  
to tam była stodoła, która jest już wyburzona i taką dokumentację można złożyć.  

Radny K. Rozumek zwrócił uwagę, że w projekcie jest mowa o restrukturyzacji w jednostkach 
organizacyjnych powiatu, w tym w jednostkach oświatowych. W związku z tym spytał,  



jakie stanowiska ulegną likwidacji, gdzie Zarząd widzi oszczędności. Ponadto spytał, które 
schronisko młodzieżowe ma być zlikwidowane, z czego ma wynikać ograniczenie wydatków na 
zakup energii, jakich zawodów ma dotyczyć likwidacja techników. 

Radny zwrócił także uwagę, że w latach 2022 – 2027 zaplanowano przychody związane  
ze spłatą pożyczek udzielonych dla SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Spytał czy jest to możliwe. 
Zdaniem radnego powinniśmy być realistami. Nie można pisać, że udzielamy kredyt, a potem go 
umarzamy. Wobec tego poprosił, aby określić dokładnie, że tak się będzie postępować.  

Kolejna kwestia, która zwróciła uwagę radnego to przychody ze spłat pożyczek na uruchomienie 
rodzinnego domu dziecka. Spytał gdzie jest ten dom dziecka. Spytał też czy są placówki 
powiatowe, w których dublują się stanowiska.     

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że radny K. Rozumek nie rozumie działań pomocowych  
i celu, dlaczego my tak robimy. Nie po raz pierwszy zresztą zachowuje się jak „mały Kazio”. 
Radny zaznaczył, że nie ma innej formuły prawnej udzielenia pomocy na działalność medyczną, 
gdyż samorządy mają zakaz jej finansowania. Jest pewna luka w przepisach, gdzie możemy 
udzielić pożyczki, a potem ją umorzyć. Radny powinien wiedzieć doskonale, że to działanie jest 
w pewnym sensie pozorne, choć nikt nie jest w stanie powiedzieć, że nie zostaną te pieniądze 
zwrócone.  

Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że Pan Kazimierz Rozumek bardzo spokojnie zapytał  
i można było mu wytłumaczyć. „Mówienie o małym Kaziu… To chamstwo Czesia jest na złym 
poziomie”. Radny poprosił, aby się szanować. Zaznaczył, że Pan radny ma prawo pytać 
i proponowałby, aby Pan Czesław Biłobran zachowywał się tak, jak wymaga godność radnego.   

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski poprosił radnych o wzajemny szacunek.  

Radny Grzegorz Samborski podziękował Zarządowi, że pomimo ciężkich czasów znaleźliśmy 
środki i wpisaliśmy do budżetu windę w Muzeum w Nysie.         

Radny Kazimierz Rozumek stwierdził, że nie pozwoli sobie na „tykanie jego nazwiska, że 
Rozumek to nie ma rozumu”. Dodał, że Pan Cz. Biłobran nie pierwszy raz atakuje w sposób 
bezpardonowy osoby, które krytykują jego decyzje. Ta teza, że można przeznaczyć pieniądze na 
udzielenie pożyczki danemu zoz-owi i umorzyć jest powtarzana wiele razy, ale jeżeli mamy 
mówić prawdę, a jesteśmy społeczeństwem katolickim w większości, to mówmy prawdę. Wobec 
tego należałoby zaznaczyć, że w przypadku, gdy będzie zadłużenie, Powiat będzie wspierał ten 
ZOZ, będzie udzielał pożyczek, a potem będzie je umarzał. Stwierdził, że radny Biłobran atakuje 
go za to co sam na wielu komisjach powtarzał.  

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że „Czesio chce przeprosić Pana Kazimierza za to, że być 
może zrozumiał nieopatrznie, że nie ma rozumu”. Dodał, że tak nie powiedział i tak nie uważa. 
Stwierdził jednocześnie, że ciągłe zarzucanie Zarządowi, że prowadzi działania mające na celu 
wsparcie naszej jednostki są dla niego niezrozumiałe, szczególnie, jeśli padają z ust lekarza, 
który powinien zabiegać o wsparcie finansowe.  

Radny stwierdził, że oczekiwałby od Przewodniczącego Rady, aby zwrócił uwagę panu  
J. Chwaleni, który wobec niego użył sformułowania „Czesio”.  

Kontynuując zaznaczył, że mamy okres pandemii i walczymy, aby nasze placówki świadczyły 
usługi na rzecz naszych mieszkańców. Zarówno radny J. Chwalenia jak i radny K. Rozumek mogą 
przedstawić swoje rozwiązania i będziemy nad nimi dyskutować. Mówienie natomiast, że nic nie 
robimy jest pewnym nadużyciem, bo Zarząd robi wiele. Robi to co może, zgodnie z przepisami.  

Radny przypomniał, że kiedy był Starostą, Szpital w Głuchołazach osiągał bardzo niską stratę. 
Niestety zmieniono metodę finansowania. Nie zrobił tego Starosta tylko rządzący posłowie. 



Niestety w związku z tym pogorszyło się finansowanie placówek.  Zdaniem radnego trzeba 
„przeżyć wojnę”, a nie myśleć o jakiejś likwidacji, ruchach, wymianach, które niby mają poprawić 
tę sytuację. Doda, że dyrektor M. Szymkowicz wprost powiedział na spotkaniu, że jest przeciwny 
łączeniu jednostek. Jest bardzo dobrym lekarzem, wie co mówi i mówi to prawdopodobnie  
w imieniu dyrektora Krajczego. 

Radny - Jacek Chwalenia stwierdził, że sytuacja SP ZOZ w Głuchołazach jest ciężka i będzie 
rzutowała na budżet Powiatu. Dodał, że był na tym samym spotkaniu co radny Biłobran  
i również słyszał wypowiedź dr Szymkowiczów. Jednak usłyszał zupełnie co innego.  
Pan M. Szymkowicz mówił w sposób wywarzony i nie było tam stwierdzeń kategorycznych.  

Dodał, że jeśli zła sytuacja jest winą posłów, to jak to jest, że ZOZ w Nysie tak dobrze daje sobie 
radę. Pan dyrektor Krajczy potrafi robić inwestycje i robi to na bardzo wysokim poziomie.  
To, że jest różnica w referencji tych szpitali, to jest jedno, ale druga rzecz, że mamy do czynienia  
z fenomenem, bo menedżerka dr Krajczego jest naprawdę na wysokim poziomie. Takich 
menedżerów nam potrzeba.  

Radny - Kazimierz Rozumek stwierdził, że nie jest przeciwny udzielaniu kredytów, co zarzuca 
mu radny Cz. Biłobran. Odnośnie spotkania dotyczącego SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach stwierdził,  
że dyrektor NFZ oczekiwał na odpowiedź Zarządu, co zamierza zrobić z zadłużeniem SP ZOZ 
ZOZ w Głuchołazach i odwrotnie.  

Starosta – A. Kruczkiewicz stwierdził, że jeśli chodzi o budżet, to są pewne rzeczy, których nie 
jesteśmy w stanie przewidzieć. Tym bardziej w dobie COVID. Ten budżet nie tylko zaspakaja 
nasze najważniejsze potrzeby jeśli chodzi o kwestie związane z administrowaniem, ale też jest 
inwestycyjny. Korzystamy z tych źródeł, który daje nam Polski Ład i Subregion.  

Odnośnie stypendiów oznajmił, że Zarząd zwróci się do Komisji Zdrowia o ocenę i w zależności 
od tego, jaka będzie rekomendacja, tak Zarząd postąpi.  

Jeśli chodzi o ulice Długosza stwierdził, że w pkt 10 wyraźnie jest napisane „dokumentacja na 
budowę drogi rowerowej w ciągu drogi powiatowej Nysa – Biała Nyska wraz z przebudową 
skrzyżowania ulicy Orzeszkowej i Długosza. Dodał, że jeżeli jest jakieś niezrozumienie, to jest to 
sprawa do wyjaśnienia.      

W następnej kolejności odnosząc się do zapytania radnego K. Rozumka zaapelował, aby nie 
mylić pojęć, gdyż restrukturyzacja, to nie likwidacja. Stwierdził, że jest ok. 20 osób w naszych 
jednostkach, które zadeklarowały odejście na emeryturę. Połowę z nich trzeba będzie zastąpić, 
ale druga połowa może zostać nieobsadzona.   

Jeśli chodzi o oszczędności w wydatkach na energię to zaplanowano 600 tys. zł na fotowoltaikę,  
co ma przynieść oszczędności,  ale w okresie wieloletnim. 

Zdaniem Starosty budżet jest dobry, zadbano w nim o oświatę i inne rzeczy. Dodał, że, dzisiaj nie 
ma Starostwa, które nie dodawałoby do oświaty i szpitali powiatowych. Mimo wszystko jest 
szansa na budowę sali gimnastycznej w „Rolniku”, czy parkingu, który jest potrzebny wszystkim 
mieszkańcom powiatu. Zaapelował, aby radni patrzyli na cały Powiat, a nie tylko na to co ich 
zdaniem najważniejsze.  

Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że jeśli mówimy o rozwoju całego powiatu, to dla 
południowej części powiatu istotny jest rozwój turystyki. Żeby turysta zostawił tutaj środki,  
to musi tutaj jakoś dotrzeć i musi czuć się bezpiecznie. W związku z tym chciałby zapytać 
dlaczego nie zrealizowano zadania związanego z przebudową drogi Pokrzywna - Jarnołtówek  
i dlaczego to zadanie nie znalazło się w budżecie na przyszły rok. Zdaniem radnego 
wybudowanie kilkuset metrów chodnika, nie jest zadaniem, które przerasta tak duży powiat, jak 
Powiat Nyski.  



Radny Kazimierz Rozumek spytał gdzie ma być parking dla wszystkich mieszkańców powiatu,  
o którym mówił Starosta. Spytał też, co dalej z parkingiem na ulicy Piastowskiej oraz czy 
zasadna jest budowa sali gimnastycznej przy „Rolniku”. Oznajmił również, że popieram wniosek 
Pana P. Szymkowicza odnośnie budowy chodnika na drodze Pokrzywna – Jarnołtówek. 

Starosta – A. Kruczkiewicz na pytanie radnego P. Szymkowicza oznajmił, że zadanie to będzie 

realizowane. Środki na ten cel są w budżecie w tzw. „worku”. Będzie to konsultowane z radnymi  

z gminy Głuchołazy i radny może być o to spokojny.  

Odnośnie budowy sali gimnastycznej w „Rolniku” stwierdził, że jego zdaniem w takiej szkole jak 

„Rolnik” jest ona bardzo potrzebna. Tym bardziej, że prawdopodobnie jedna z dwóch obecnie 

użytkowanych sal będzie zamknięta przez Sanepid.  

Jeśli chodzi o parking Starosta wyjaśnił, że ma być on budowany przy Szpitalu w Nysie przy  
ul. E. Gierczak. Ma on powstać w 2 – 3 lata. Jest on niezbędny, gdyż w tamtym rejonie trudno  
o miejsca parkingowe, a dodatkowo w pobliżu ma być budowany obiekt dla sądu. Dodał też, że 
nie jest to jego wymysł, a sprawa ta ciągnie się od wielu lat.  

Radny - Jacek Chwalenia stwierdził, że jego zdaniem sala gimnastyczna w „Rolniku” jest 
bezwzględnie potrzebna. Jeśli na to zadanie możemy uzyskać duże dofinansowanie, to trzeba  
z tego skorzystać.  

W kwestii parkingu radny poprosił o wyjaśnienia w jakiej formule będzie on budowany. Czy jest 
szansa, aby uzyskać na to zadanie dofinansowanie z Polskiego Ładu. Przypomniał, że swego 
czasu były rozmowy dotyczące partnerstwa publiczno-prywatnego. Wówczas warunki były 
trudne dla organizatora strefy parkingowej. Teraz jest inny organizator i być może jest to do 
pogodzenia. 

Radny - Kazimierz Rozumek stwierdził, że to, że parking przy szpitalu będzie dla wszystkich 

mieszkańców powiatu, jest dla niego niezrozumiałe, gdyż myślał, że to będzie jakiś odrębny 

parking. Spytał następnie kiedy w końcu będzie porządek na cieku wodnym przy szpitalu, który 

stwarza zagrożenie epidemiczne dla Szpitala.  

Radny - Piotr Woźniak  stwierdził, że przyłącza się do wcześniejszych opinii mówiących  

o potrzebie budowy sali gimnastycznej. Dodał, że już w poprzedniej kadencji był zwolennikiem 

jej budowy, jednak Starosta Cz. Biłobran miał inną koncepcję dotyczącą korzystania z hali przy 

ul. Sudeckiej.  

W dalszej kolejności radny zaapelował, aby w kontekście planowanej podwyżki diet dla radnych 

Zarząd i radni pamiętali też o podniesieniu wynagrodzeń dla pracowników PUP, PCPR czy 

Starostwa, gdyż ich zarobki są radykalnie niskie. Zaznaczył przy tym, aby nie były to podwyżki 

jedynie o parametr inflacyjny 6,8%, gdyż inflacja faktycznie jest o wiele wyższa. Dodał, że  

z chwilą kiedy radni podniosą diety, dojdzie do sytuacji, że szeregowy radny będzie otrzymywał 

blisko 3 tys. zł, czyli więcej niż osoby pracujące przez cały miesiąc. Na pewno nie będzie to dla 

pracowników motywujące.  

Radny poprosił, aby Zarząd na kolejną sesję przygotował pomysł, w jaki sposób podwyższać 
wynagrodzenia wszystkim pracownikom.  

Radny - Cz. Biłobran stwierdził, że chciałby się przyłączyć do apelu radnego P. Woźniaka. Dodał, 
że wiele razy mówił o tym, że 60% naszej działalności, to jest działalność administracyjna. 
Obsługa mieszkańców w wielu obszarach. Dodał, że to co powiedział radny P. Woźniak dotyczy 
też pracowników PKS w Nysie. Z uwagi na niskie wynagrodzenia kierowcy odchodzą z pracy i są 



poważne problemy kadrowe. Radny oznajmił następnie, że w Urzędzie Miejskim w Nysie 
dokonano podwyżek wynagrodzeń dla urzędników i były one na godnym poziomie. Zdaniem 
radnego powinniśmy pójść za tym przykładem.     

Radny - Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że wynagrodzenia pracowników PKS ustala Prezes 
spółki. Dodał jednocześnie, że podziela zdanie radnego P. Woźniaka. Tak naprawdę działanie 
Starostwa opiera się głównie o pracę merytoryczną wielu pracowników, nie tylko naczelników.  
Ich wynagrodzenia często są na bardzo niskim poziomie. Zdaniem radnego tak wysokie 
podniesienie sobie diet, jest naprawdę mało upoważnione. Poprosił też o podanie konkretnych 
kwot dotyczących planowanych diet.  

W dalszej kolejności radny zwrócił uwagę na zapis § 6 projektu uchwały w sprawie ustalenia 
diet dla radnych. Stwierdził, że przepis ten jest dla niego niezrozumiały oraz, że nie było go  
w dotychczasowej uchwale. Zdanie radnego jest to błąd i może być on podważony.   

Radny Cz. Biłobran odnosząc się do uwagi radnego J. Chwalenia stwierdził, że PKS jest spółką, 
ale świadczy usługi publiczne i ceny usług są regulowane. Ich wzrost zależny od organizatora,  
tj.  Zarządu. Przy niskich cenach przewozów rosną koszty i Zarząd, Rada muszą udzielić większej 
dopłaty.  

Starosta A. Kruczkiewicz zabierając głos stwierdził, ze zdaje sobie sprawę z wysokiej inflacji. 
Stara się jednak regulować płace. Nie jest to jednak skok jednorazowy, ale są one cały czas 
podnoszone po trochę. Nie są to kwoty rewelacyjne jakie każdy pracownik by sobie wymarzył. 
Dodał, że podwyżki planowane są od 1 stycznia i kolejne ewentualnie ok. półrocza.  

Radny Kazimierz Rozumek spytał czy są pieniądze z budżetu Państwa na podwyżki dla Zarządu  
i radnych powiatu.  

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski odparł, że to nie jest ze środków budżetu państwa.  

Radny Piotr Woźniak poprosił, aby na sesję budżetową, Zarząd i Starosta przedstawili ścieżkę 
dojścia do poszczególnych parametrów wynagrodzeń we wszystkich jednostkach i Starostwie  
ze wskazaniem poszczególnych stanowisko pracy. Zaznaczył, że często paradoks polegał na tym, 
że największe podwyżki dostawali Ci, którzy najwięcej zarabiali. Dlatego chciałby, aby 
pracownicy najniższego szczebla otrzymali jak największe wynagrodzenia.  

Naczelnik Wydziału Organizacyjno-Prawnego odpowiadając na pytanie radnego J. Chwaleni 

oznajmiła, iż projekt uchwały zakłada podwyżki diet w następujący sposób: 

- radni nie pełniący funkcji – 2.920,00 zł  

- członkowie Zarządu nieetatowi – 4.294,00 zł  

- przewodniczący Komisji  - 3.564,00 zł  

- wiceprzewodniczący Rady – 3.736,00 zł  

- przewodniczący Rady – 4.294,00 zł.  

 

Radca Prawny – Aleksandra Markiewicz odpowiadając na zapytanie radnego J. Chwaleni dot. § 6 

projektu uchwały wyjaśniła, że zapis taki jest w analogicznych uchwałach podejmowanych na 

terenie województwa opolskiego. Jak dotąd nie był kwestionowany przez nadzór wojewody, 

aczkolwiek wykluczyć nie można, że nie spodoba się organowi. Podstawą podjęcia uchwały jest 

art. 21 ust 4 ustawy o samorządzie powiatowym, który mówi, że na zasadach ustalonych przez 

radę powiatu, radnemu przysługują diety oraz zwrot kosztów podróży służbowych. Stwierdziła, 

że w jej ocenie ten zapis nie wykracza poza ramy delegacji czyli ustalenia zasad przyznawania 

diet. Miał on mieć praktyczne zastosowanie, gdyż zdarzały się sytuacje, że radny chciał 

przeznaczyć dietę na cel charytatywny, bądź dokonywane były różnego rodzaju potrącenia  



z biurem rady i był dotąd problem z podstawą prawną takich oświadczeń. Ten przepis ma 

usankcjonować istniejąca dotąd praktykę. On nie jest na tyle kontrowersyjny, aby tutaj być 

pewnym zarzutów ze strony wojewody, choć wykluczyć tego nie można. To, że takie zapisy 

funkcjonują, zdaje się przesądzać, że problemu być nie powinno. Zapis ten do niczego nie 

obliguje. To radny decyduje o przeznaczeniu swojej diety. W żadnym razie nie musi składać 

takiego oświadczenia.  

Ad 5 Podjęcie uchwały w sprawie : 

a) ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zasad zwrotu kosztów podróży 
służbowych radnym Rady Powiatu w Nysie (załącznik nr 4), 

 
Radny Kazimierz Rozumek stwierdził, że wobec przeanalizowania kwot, którymi dysponuje 
Powiat  w ramach budżetu, uważa za słuszne zastrzeżenia pana Cz. Biłobrana i P. Woźniaka 
odnośnie podwyżek dla Zarządu i radnych. Dodał, że trzeba dobrze gospodarować i mieć dobry 
budżet, aby można było wprowadzić tego rodzaju podwyżkę.  

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet oraz zasad zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnym Rady Powiatu w Nysie, 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, 

Bogdan Wyczałkowski, Janusz Zapiór 

PRZECIW (2) 

Jacek Chwalenia, Kazimierz Rozumek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz 

BRAK GŁOSU (3) 

Damian Wylężek, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

 

b) wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Nysie do dokonywania czynności  

w zakresie podróży służbowych dla Przewodniczącego Rady Powiatu w Nysie (załącznik 

nr 5), 
 

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 

wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Nysie do dokonywania czynności w zakresie 

podróży służbowych dla Przewodniczącego Rady Powiatu w Nysie.  
 

 



Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 

Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 

Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, 

Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Kazimierz Rozumek 
 

c) ustalenia wynagrodzenia Starosty Nyskiego (załącznik nr 6)  
 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wynagrodzenia Starosty Nyskiego.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 

Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 

Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 

Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (2) 

Jacek Chwalenia, Kazimierz Rozumek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Bobak 
 

d) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 
środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2021 r. (załącznik nr 7) 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 
finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 r.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 

Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 



Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 

Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Rozumek 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Woźniak 
 

Radny Piotr Bobak zabierając głos poinformował, że miał problem z poprzednim głosowaniem  
(w pkt 5c) i nie oddał głosu. Spytał czy jest możliwość przeprowadzenia reasumpcji głosowania. 
 
Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski odparł, że bez względu na to jak zagłosowałby radny, 
to nie przesądziłoby to o wyniku głosowania.  
 

Radny Damian Wylężek oznajmił, że miał taki sam problem,  jak radny P. Bobak przy głosowaniu 
w pkt 5 a. 
 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski zaproponował, aby zgłosić to do protokołu.  

 

e) uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami pozarządowymi  
i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022” 
(załącznik nr 8) 

 

Radny Piotr Bobak ponownie zabrał głos w sprawie poprzednich głosowań. Stwierdził, że skoro  
dwóch radnych zgłasza problem, to czy nie warto byłoby poprosić o opinię radcy prawnego, czy 
nie powtórzyć tych głosowań.  
 

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski odparł, że za przyjęciem uchwał w pkt 5 a, b i c 
głosowało odpowiednio 17, 24 i 18 radnych. W związku z tym bez względu na to, w którą stronę 
głos byłby oddany nie przesądzi to o podjęciu uchwały.  
Dodał jednocześnie, aby osoby, które nie mogły oddać głosu zgłosiły swoje uwagi do protokołu,  
aby nie było niejasności.  
 

Radny Paweł Szymkowicz oznajmił że na poprzedniej sesji miał taki sam problem. Informatycy 
poradzili mu, aby w momencie kiedy nie wyświetla się okienko do głosowania, kliknąć w menu - 
głosowanie i wówczas można oddać głos.  
 

Radny Cz. Biłobran stwierdził, że może nie doradzać co włączyć, a co nie, aby oddać głos, bo 
czasami wygodne jest niektórym, aby nie głosować. 
  
Przewodniczący Rady poddał następnie projekt uchwały  pod głosowanie.  
 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022 ”.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 



Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 

Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Rozumek 

BRAK GŁOSU (3) 

Czesław Biłobran, Bożena Lewińska, Piotr Woźniak 

 

f) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. (załącznik nr 9), 
 

Przewodniczący Rady -  B. Wyczałkowski poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r., 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 

Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 

Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 

Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Rozumek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Woźniak 
 

Ad 6 Wolne wnioski   
 

Radna Maria Żukowska – Jacykowska oznajmiła, że na początku listopada składała do Starosty  
i Zarządu dwa wnioski. Pierwszy o interwencję w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie 
powiększenia taboru autobusów szynowych kursujących na trasie Nysa – Opole gdyż obecnie 
kursujące są przepełnione, co stwarza niebezpieczeństwo i dyskomfort dla podróżujących. 
Oznajmiła, że Starosta skontaktował się z Urzędem Marszałkowskim. Z tego co jej wiadomo od 
15 listopada na trasie Tułowice – Opole  (bo w Tułowicach następowało przesilenie), 
wprowadzono komunikację zastępczą w postaci autobusu. Nie rozwiązuje to jednak problemu, 
gdyż autobus dojeżdża do stacji Opole Zachód, a większość pasażerów jedzie do stacji Opole 
Główne. W związku z tym autobusem podróżuje zaledwie ok. 10 osób.  
Radna zaapelowała, aby Urząd Marszałkowski podjął dalsze działania w tym temacie. 
Stwierdziła także, że jej zdaniem znaczący wzrost zachorowań na koronawirusa spowodowany 
jest również przez  przepełnione szynobusy, których przepełnienie sięga nawet do 200%.  
 

Kolejny wniosek jaki złożyła do Starosty dotyczył niedogodności dla pasażerów PKS i PKP  
w związku z budową centrum przesiadkowego w Nysie. Poinformowała, że mieszkańcy proszą  
o widoczne oznakowanie tymczasowego przejścia na perony PKP i zamontowanie oświetlenia 
oraz barierek na odcinku tymczasowego przejścia.  
Oznajmiła, że Starosta bardzo szybko zareagował na te sygnały i wspólnie nią udał się na miejsce 
gdzie mógł zobaczyć jak mieszkańcy w czasie budowy przedostają się na stacje PKP. 
Rozmawiano też z taksówkarzami, którzy potwierdzili, że doszło do sytuacji, że jeden  



z pasażerów spadł przechodząc przez niezabezpieczoną rampę. Aby wyeliminować te 
niedogodności i niebezpieczeństwo został złożony ten wniosek. Wniosek też dotyczył 
oznakowanie punktu sprzedaży biletów PKS, uprzątnięcia terenu obok postoju taxi oraz 
zamontowania wiaty na tymczasowym przystanku chroniącej pasażerów przed opadami. 
Dodała, że remont centrum przesiadkowego będzie trwał ponad rok i na ten czas należy 
stworzyć dogodne warunki oczekiwania.  
Z odpowiedzi jaką otrzymała na ten wniosek od naczelnika wydziału komunikacji i transportu 
wynika, że zostaną zrealizowane poszczególne punkty. Jedynie w przypadku uprzątnięcia terenu 
wskazano, że jest to w gestii PKP. Mimo wszystko prosi, aby służby gminy czy powiatu 
uprzątnęły ten teren na którym znajdują się krzaki, a ta powierzchnia mogłaby stanowić 
dodatkowe miejsce parkingowe dla taksówkarzy czy mieszkańców.  
 

W dalszej części wypowiedzi oznajmiła, iż chciałaby złożyć nowy wniosek dotyczący 
zwiększenia bezpieczeństwa na przejściu dla pieszych przy szkole nr 2 przy ul. Bramy 
Grodkowskiej w Nysie (naprzeciw kościoła i w okolicy suchej fosy). Dodała, że jest to droga 
wojewódzka, jednak mimo to prosi Pana Starostę o interwencję w Urzędzie Marszałkowski. 
Podkreśliła, że na drodze tej jest duży ruch i jest niebezpiecznie.  
 

Radny Damian Wylężek  wracając do sprawy problemów przy wcześniejszych głosowaniach 
poprosił, aby mimo wszystko przeprowadzić reasumpcję głosowania w pkt 5 a.  
 

Radny Grzegorz Samborski spytał Starostę jak wygląda sytuacja covidowa w naszych 
jednostkach powiatowych, czy są przewidziane jakieś ewentualne zmiany jeśli chodzi o tryb 
nauczania, jak wygląda sytuacja w Szpitalu w Nysie.  
 

Kontynuując oznajmił, że na posiedzeniu komisji Pani M. Żukowska – Jacykowska mówiła  
o budowie ronda przy ul. Mieczysława I w Nysie. Właścicielem tej drogi jest Województwo 
Opolskie. Z tego co mu wiadomo Zarząd jest przychylny tej inwestycji. Gdyby się pojawiła taka 
możliwość, to należy rozmawiać ze służbami Marszałka. Dodał, że rondo jest tam bardzo 
potrzebne gdyż rano tworzą się tam bardzo duże korki przy wyjeździe od strony Jędrzychowa.  
 

Radny Daniel Palimąka odnosząc się do wypowiedzi radnej M. Żukowskiej – Jacykowskiej 
odnośnie problemu przepełnionego szynobusu stwierdził, że reakcja Marszalka była 
natychmiastowa. Dodał, że faktycznie szynobus kursujący na trasie Nysa – Opole (wyjazd z Nysy 
o 6.30) jest przepełniony. To przepełnienie zaczyna się od Tułowic. Dodał, że  Marszałek stara 
się ten problem rozwiązać. Natychmiast w ciągu 2 – 3 dni zostały przygotowane wszelkie zgody 
na komunikację zastępczą od Tułowic do stacji Opole Zachód. Niestety nie można zmusić nikogo 
do tego, aby korzystali z tego autobusu. Dodał, że są interwencje w Polregio i prosi też Pana 
Starostę i Panią Marię Żukowską-Jacykowską  o to, aby wspólnymi siłami uzyskać zgodę na 
użyczenia drugiego składu. Zakup pojazdów hybrydowych jest przewidziany przez 
Województwo Opolskie, ale dopiero w momencie kiedy będą dostępne środki europejskie. 
Podsumowując stwierdził, ze liczymy na to, że Polregio znajdzie rozwiązanie w najbliższych 
tygodniach, aby ten skład zrobić dwukrotnie dłuższy.  
 

Radny Janusz Jaskot poprosił, aby radni otrzymali sprawozdanie dotyczące hospitalizacji osób  
z powodu covid, z uwzględnieniem ilości pacjentów, którzy korzystają z respiratora  
i zaznaczeniem ilu z nich jest zaszczepionych, a ilu nie.  
 

Radny Jacek Chwalenia zaproponował, aby w związku z tym, że radni podnieśli sobie dietę 
zacząć spotykać się na posiedzeniach normalnie, oczywiście z zachowaniem bezpiecznych 
warunków. Dodał, że jakość połączeń online jest fatalna. 
 
Odnosząc się do budowy ronda przy ul. Chełmońskiego stwierdził, że część działek przy tym 
skrzyżowaniu należy do Powiatu w związku z tym jest to do zrealizowania. Wątpliwe że uda się  
w  przyszłym budżecie ale powinno być jak najszybciej.  



Radna Maria Żukowska-Jacykowska oznajmiła, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Zdrowia,  
na której procedowano projekt budżetu, skierowała pytanie do Starosty odnośnie ujęcia  
w budżecie na 2022 r. budowy ronda. Zaznaczyła, ze jest to skrzyżowanie drogi powiatowej  
z wojewódzką. Pan Starosta w odpowiedzi przekazał, że oczekuje na decyzję ze strony Urzędu 
Marszałkowskiego.  
W  budżecie na 2022 r. jest „bufor środków”, które w razie pozytywnej decyzji będziemy  
w stanie wygospodarować na projekt tego ronda.  
 

Odnosząc się do następnie do słów radnego Daniela Palimąki wyraziła podziękowanie  
dla Marszała Województwa, że zareagował i uruchomił zastępczą komunikację autobusowa na 
trasie Tułowice Opole. Zaznaczyła, że przepełnienie szynobusu na odcinku Tułowice – Opole 
występuje nie tylko w godzinach 6.30, tylko praktycznie o każdej porze. Co prawda w innych 
godzinach jest mniejsze, ale także sięga ponad 100 – 150%. Radna zwróciła uwagę, że zastępcza 
komunikacja jest do przystanku Opole Zachód, a to nie jest rozwiązaniem i nie odpowiada 
pasażerom, ponieważ są zainteresowani dojazdem do stacji Opole Główne. Podsumowując 
wyraziła podziękowania za dotychczasowe działania. 
 
Radny Piotr Bobak oznajmił, że jeśli nie będziemy powtórnie głosować projektu uchwały  
w pkt 5c, to chciałby oświadczyć, że jego głos w tym punkcie, gdyby miał możliwość głosowania 
byłby pozytywny.  
 

Radny Kazimierz Rozumek stwierdził, że Pani Maria Żukowska-Jacykowska ma rację w kwestii 
skróceniem przejścia do dworca kolejowego na PKP w Nysie. Dodał, że obok jest ulica Kolejowa  
i tam też można przejść. Zaznaczył, że brak jest współpracy PKP z Gminą i Powiatem.  
W związku z tym prosi, aby zwrócić się do PKP i strony rządowej, by w końcu „kolej” 
współpracowała z Gminą i Powiatem. 
 

Radny Tomasz Jazienicki przypomniał, że  wcześniej rozmawiano o konieczności robót 
projektowych przy poszerzeniu ulicy Długosza. Dodał, że w pobliżu jest też ulica Orzeszkowej 
gdzie wypadałoby wykonać ciąg pieszo-rowerowy. Dodał, że składał pismo w tej sprawie, ale do 
dziś nie otrzymał odpowiedzi.  
 

Radca Prawny Aleksandra Markiewicz odnosząc się do kwestii reasumpcji głosowania wyjaśniła, 
że  Statut Powiatu stanowi, że w przypadku gdy wynik głosowania jawnego budzi uzasadnione 
wątpliwości, Rada może dokonać ponownego głosowania – reasumpcji. Całość problemu osadza 
się na interpretacji uzasadnionych wątpliwości. Czy Rada widzi takie wątpliwości. Ogólnie 
można powiedzieć, że przesłanki do reasumpcji są wówczas, kiedy system źle zakwalifikowałby 
głos oddany przez radnego. Tutaj trudno jest powiedzieć jakie problemy techniczne zaistniały, 
czy były to obiektywne przyczyny, dla których radni nie oddali swojego głosu, czy system 
odczytał w sposób inny niż powinien faktycznie. Kontynuując dodał, że jeśli byłby złożony 
wniosek formalny o reasumpcję głosowania, to Rada powinna przegłosować czy dokonać 
reasumpcji czy też nie. Czy zaistniałe okoliczności można uznać za uzasadnione.  
 

Przewodniczący rady B. Wyczałkowski stwierdził następnie, że jeśli taki wniosek wpłynie,  
to Rada w głosowaniu wypowie się na ten temat.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że Pan Damian Wylezek może złożyć oświadczenie   
do protokołu, tak jak zrobił to radny P. Bobak. Dodał, że jego zdaniem nie ma potrzeby 
reasumpcji przy takim wyniku glosowania.  
 
Radny Damian Wylężek złożył formalny wniosek, aby Rada wypowiedziała się w kwestii 
umożliwienia mu ponownego zagłosowania. Dodał, że jeśli Przewodniczący Rady stwierdzi,  
że tego głosowania nie będzie, to chciałby oświadczyć, że w pkt 5 a był za podjęciem uchwały. 
Zaznaczył, że możliwość ponownego głosowania ma dla niego znaczenie.  



 

Radny - Daniel Palimąka zaapelował o wstrzemięźliwość i nie robienie precedensów, które będą 
nas pchały do kuriozalnych sytuacji. Dodał, że nie widzi potrzeby i przesłanek ku temu, aby 
przeprowadzać tę reasumpcję. Zwracając się następnie do radnego D. Wylęzka stwierdził, aby 
radny się nie bał, bo nie wyrzucą go za to z PiS.   
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że widzi przesłanki, przeciw takiemu głosowaniu. Zaznaczył,  
że przede wszystkim musiałby być spełniony warunek, aby wszyscy radni, którzy głosowali 
przedtem byli nadal obecni na sesji. Gdyby ktoś był nie obecny, to wówczas jego głos byłby 
unieważniony. Zdaniem radnego uchwała została przegłosowana i jest wszystko w porządku.   
 
Radca prawny - Aleksandra Markiewicz stwierdziła, że przepisy nie mówią nic na temat tego,  
w jakim czasie powinna nastąpić reasumpcja. Jednak ze względu na kworum, na to, że część 
radnych mogła opuścić salę, reasumpcja powinna się odbywać niezwłocznie. W innym 
przypadku może zaistnieć sytuacja, że część radnych opuści salę i ich oddany głos będzie  
w innym kształcie. Dodała, że z tego co jej wiadomo nie było żadnej awarii sprzętu.  
 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski stwierdził, że nie zdobędzie się na to, aby przeprowadzić 
reasumpcję głosowania, bo jest to instytucja bardzo wyjątkowa i mogłaby wpłynąć na moc 
obowiązywania uchwał. Radni wyrazili swoją opinię na temat tego jak chcieli zagłosować i jest 
to wystarczające.  
 

Ad 7 Zamknięcie posiedzenia  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski zamknął 

XXXIV sesję Rady Powiatu.  

 

 

Protokołował 

Zenon Wiszniewski 


